
Oświadczenie złożone 

przez senatora Stanisława Gawłowskiego 

na 3. posiedzeniu Senatu 

w dniu 17 stycznia 2020 r. 

Oświadczenie skierowane do szefa Kancelarii Senatu Piotra Świąteckiego 

Pan senator Jerzy Czerwiński ma poważne wątpliwości co do udziału marszałka Senatu, reprezentowania 

Wysokiej Izby na różnych spotkaniach międzynarodowych, w kontaktach z parlamentami, również 

z Parlamentem Europejskim. 

Ja bym chciał wiedzieć, na jakich zasadach odbywało się np. spotkanie marszałka Karczewskiego 

z prezydentem Łukaszenką. O ile wiem, on nie jest szefem parlamentu białoruskiego; już pomijam, jak jest 

traktowany przez państwa demokratyczne. Skoro tego typu wątpliwość się pojawia, to zacznijmy wyjaśnianie 

od spraw, które rzeczywiście miały miejsce w niezbyt odległej historii. Ja zresztą pamiętam, że na przestrzeni 

tych wszystkich lat marszałkowie Senatu, zresztą Sejmu też, aktywnie uczestniczyli w różnych spotkaniach 

międzynarodowych, z ambasadorami, z korpusem dyplomatycznym, z przedstawicielami parlamentów róż-

nych krajów. Tak więc to jest sprawa przypisana do marszałka, ale w przypadku spotkania z Łukaszenką jest 

rzeczywiście wyjątkowo wątpliwa. 

Zatem chciałbym znać opinię w tej sprawie i Pana Marszałka, i Kancelarii Senatu. Rzeczywiście warto 

wyjaśnić takie sprawy. 

Stanisław Gawłowski 
 


